
PROTOKÓŁ NR 45/2013 
Z OBRAD XLV SESJI RADY GMINY SOCHACZEW 
ODBYTYCH W DNIU 27 LISTOPADA 2013 ROKU 

 
W obradach udział wzięli: 
- radni zgodnie z załączoną listą obecności 
- sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 
- Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński 
- Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk 
- Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska 
 
Porządek obrad : 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Sochaczew na lata 2013-2022 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy  
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych  w gminie Sochaczew na lata 2014-2020 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2014-2020 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie działki nr ewid. 26 o pow. 

0,04 00 ha w obrębie geodezyjnym Chodakówek gmina Sochaczew przeznaczonej pod 
drogę gminną  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie działek nr ewid. 48/17o 
pow. 0,3107 ha i nr ewid. 49/13 o pow. 0,4975 ha w obrębie geodezyjnym Gawłów 
gmina Sochaczew przeznaczonych pod drogę  gminną 

9. Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Gminy Sochaczew 
10. Sprawy różne 
11. Zakończenie  obrad XLV Sesji Rady Gminy Sochaczew  

 
AD. 1 
Obrady XLV Sesji Rady Gminy Sochaczew otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Czesław Ćwikliński o godz. 1005 

W obradach wzięło udział 15 radnych , co stanowi quorum 
 
AD. 2 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad . Zaproponowany porządek obrad 
przyjęto jednogłośnie . 
 
AD. 3 
 
Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w WPF na lat 2013-2022 .  
Pani Skarbnik wyjaśniła , że WPF obowiązujące w 2013 roku , musi być dostosowane do 
WPF jakie będzie obowiązywało od 2014 roku . 
 
-  w głosowaniu nad przedstawionym projektem uchwały wzięło udział  15 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
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WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośni podjęła uchwałę Nr XLV/200/2013 w sprawie 
wprowadzenia zmian w  WPF obowiązującej w latach 2013-2022  
 
AD. 4 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik  Gminy o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy  
 
Pan Sokołowski Sławomir stwierdził , że dobrze byłoby , aby radni przed sesją otrzymywali 
kserokopię proponowanych zmian w budżecie , gdyż   łatwiej jest głosować  nad tym co się 
widzi . Poza tym   wyborcy też chcą wiedzieć jakie zmiany w budżecie są dokonywane , a 
mając to na piśmie łatwiej jest to wyborcom przedstawić i wyjaśnić . 
 
W związku z tym , że nie było więcej pytań na temat przedstawionych zmian w budżecie 
gminy Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o przystąpienie do głosowania 
 
- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych 
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLV/201/2013w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2013 rok 
 
AD. 5 
 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych w Gminie Sochaczew na lata 2014-2020 przedstawiła Pani Tyde Grażyna – 
Kierownik GOPS 
 
- w głosowaniu nad przedstawionym projektem uchwały wzięło udział 15 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
 
 
Wniosek  
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLV/202/2013 w sprawie 
przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie 
Sochaczew na lata 2014-2020            
 
AD. 6  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Tyde o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  
 
Pani Tyde wyjaśniła ,   że program przeciwdziałania przemocy realizowany jest przez GOPS 
od 2011 roku , kiedy to powołany został Zespół Interdyscyplinarny 
 
Pan Maciejski zapytał , czy na realizację tego programu są jakieś  środki z zewnątrz   
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Pani Tyde wyjaśniła , że środki na realizację programu mogą pochodzić z dochodów 
własnych gminy, mogą być również z zezwoleń na sprzedaż napoi alkoholowych .      
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy  zapytał , czy problem przemocy narasta ? 
 
Pani Tyde wyjaśniła , że problem przemocy narasta 
 
Pani Nagłowska stwierdziła , ze może problem przemocy nie narasta , ale częściej wychodzi 
na światło dziennie .           
 
Pani Tyde wyjaśniła , że ludzie teraz są bardziej otwarci i mówią o przemocy jaka ich dotyka . 
 
- w głosowaniu nad przedstawionym projektem uchwały wzięło udział 15 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLV/203/2013 w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 
Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2014-2020 
 
AD. 7  
 
Przewodniczący Rady Gminy  Pan Czesław Ćwikliński poprosił Panią Wójcik Teresę o 
przedstawienie   projektu uchwały w sprawie przejęcia  działki w Chodakówku pod drogę 
gminną  
 
Pan Sokołowski Sławomir zwrócił uwagę na zakłócanie spokoju podczas przedstawiania 
projektów uchwał . Głośnie rozmowy przeszkadzają w zapoznawaniu się z uchwałami i w 
glosowaniu. 
 
Pan Misiak Stanisław zapytał , czy jest to droga dojazdowa do działki , czy też droga 
przejazdowa , łącząca się z inna droga  
  
Pani Wójcik wyjaśniła , że jest to droga przejazdowa , umożliwiająca komunikację. 
 
- w głosowaniu nad przedstawionym projektem uchwały wzięło udział 15 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLV/204/2013 w sprawie 
wyrażenia zgody na przejęcie działki nr ewid. 26 o pow. 0,0400 ha w obrębie 
geodezyjnym Chodakówek Gmina Sochaczew  pod drogę gminną . 
 
AD. 8  
 
Projekt uchwały w sprawie przejęcia działek w Gawłowie pod drogę gminną przedstawiła 
Pani Teresa Wójcik 
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- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
 
WNIOSEK 
 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLV/205/2013 w sprawie 
wyrażenia zgody na przyjęcie działek nr ewid.  48/17 o pow. 0,3107 ha i nr ewid. 49/13 o 
pow. 0,4975 ha w obrębie  geodezyjnym Gawłów przeznaczonych pod drogę gminną. 
 
AD. 9 
 
Pan Sokołowski Sławomir zapytał Pana Wójta czy droga na Kątach będzie robiona , bo w 
protokole jest zapis wypowiedzi Pana Wójta : „ pomyślimy , czy będziemy robić kanalizację  
 
Pan Wójt wyjaśnił , że droga będzie robiona , a zastanowienie dotyczyło będzie wykonania 
kanalizacji  
 
Protokół z   XLIV Sesji Rady Gminy Sochaczew przyjęto jednogłośnie  
 
AD. 10 
 
W sprawach różnych o udzielenie głosu poprosił Pan Tadeusz Głuchowski  
 
Pan Głuchowski poinformował ,że rozmawiał w ZWIK  o możliwości podłączenia się do 
kanalizacji miejskiej i otrzymał odpowiedź , że nie ma żadnej umowy z miastem  na założenie 
kanalizacji na Gminie , ponadto gmina nie była zainteresowana współpraca z miastem w 
sprawie  kanalizacji . Obecnie za wywóz 1m3 ścieków płaci się 24 zł,a za odbiór 1m3 ścieków 
w przypadku kanalizacji płaci się 8,60 zł. 
 
Pan Sokołowski stwierdził , że to dziwne , bo zawsze radni słyszeli , że można przyłączać się 
do kanalizacji miejskiej . 
Pan Sokołowski poinformował , że na Kątach robili rozeznanie i mieszkańcy byliby chętni 
przyłączeniem się do kanalizacji gdyby oczyszczalnia wybudowana była na gminie , bo do 
oczyszczalni w mieście nie chcą się podłączać . 
 
Pan Wojda stwierdził , że chyba dla takiej gminy jak Sochaczew nie powinno być problemu z 
wybudowaniem oczyszczalni , bo biedniejsze gminy robią kanalizację . 
 
Pan Sokołowski zwrócił uwagę , że dalszym ciągu nie jest rozwiązana sprawa skrzyżowania     
na Żdżarowie , a niedawno był tam wypadek  . Z  soboty na niedzielę wywalono wszystkie 
znaki drogowe  przy drodze z Sochaczewa . Pan Sokołowski zwrócił się do  Dyrektora GZGK 
Pana Wojciecha Ćwiklińskiego i stwierdził , że pracownicy GZGK powinni zwracać na to 
uwagę i zareagować , bo do tej pory te znaki nie są powstawiane . 
 
Pani Offerczak Józefa podziękowała za założenie asfaltu. 
 
Pani Pastuszko Irena poprosiła o wysypanie poboczy przy drodze od Bielic do Mikołajewa , 
bo asfalt jest tam wysoko , a pobocza są nisko  
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Pan Brodowski stwierdził , że ciągle zgłasza , że droga od Gawłowa jest za wąska i nic się w 
tej sprawie nie dzieje  
 
Pani Nagłowska Ryta poprosiła o wysypanie poboczy przy drodze  na Czerwonce ,która 
jeżdżą autobusy dowożące dzieci do szkoły . 
 
Pan Zieliński Sławomir przypomniał Panu Ćwiklińskiemu o wysypaniu drogi koło Pan Zająca 
 
Pan Misiak poinformował ,że nie działa melioracja i należałoby poratować drogę koło Pana 
Kisiołka   
 
Pan Wojda poinformował , że na działce u Pana Zielińskiego na Kątach są topole , które mają 
po 50 lat i poprosił o ich usunięcie , bo zagrażają bezpieczeństwu na drodze , mają wiele 
suchych gałęzi  
 
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński 
 
- Kanalizacja , czy to w części gminy , czy na całej gminie stanowi obszerny temat. Dobrze 
byłoby pokusić się o takie rozwiązanie , ale musi być zainteresowanie ze strony 
mieszkańców. Tam , gdzie jest słabe zaludnienie , a działka ma 1000 m2 , to można założyc 
przydomowa oczyszczalnię ścieków. Będziemy myśleć o kanalizacji , ale na naszej gminie 
nie ma szans na wybudowanie jednej oczyszczalni ze względu na położenie i musi być kilka 
oczyszczalni , które działają dobrze wtedy , gdy jest dostarczana odpowiednia ilość ścieków . 
Jest opracowany projekt na kanalizację części Kątów i Rozlazłowa i tu można podłączyć 
mieszkańców do oczyszczalni miejskiej . Myślimy o kanalizacji na Żukowie , gdzie zrzut 
ścieków może być również do oczyszczalni w mieście . Jakiekolwiek zmiany na 
skrzyżowaniu drogi z Kątów z obwodnicą mogą być wykonywane jedynie przez GDDK 
Pobocza dróg są wysypywane , przydałyby się coraz szersze drogi , ale do tego  musi być 
odpowiednio szeroki pas drogowy , a przy drodze koło cmentarza nątach nie ma nawet kilku 
centymetrów pasa drogowego . Pobocza dróg na Czerwonce i do Mikołajewa zostaną 
zrobione jeśli są jeszcze jakieś pieniądze . 
Odnośnie wycięcia drzew , to decyzja o wycięciu drzew należy do właściciela działki, my 
możemy tylko wydać pozytywna decyzję .Stare topole są faktycznie niebezpieczne , bo często 
w środku są spróchniałe . 
 
Pan Sokołowski Sławomir zapytał , czy porozumienie z miastem na przyłączenie się do 
kanalizacji jest ustne , czy jest to na piśmie  
 
Pan Głuchowski Tadeusz stwierdził , że w takim razie ktoś kłamie w sprawie kanalizacji . 
Albo  Pan Wójt , albo Prezes ZWIK 
 
Pan Sokołowski stwierdził , że jeśli nasz mieszkaniec wyrazi chęć podłączenia się do 
kanalizacji miejskiej , to należy zrobić wszystko , aby mu to umożliwić . 
 
Pan Głuchowski Tadeusz poinformował , że na dzień dzisiejszy Dyrektor ZWIK nie ma 
żadnej umowy , aby mieszkańcy gminy mogli przyłączać się do kanalizacji w mieście 
Nie jest możliwe , aby co parę metrów robić przeciski pod jezdnią , bo to będzie bardzo drogo 
kosztować . 
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Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował , że nie można indywidualnie podłączać się 
do kanalizacji miejskiej . Pan Przewodniczący zapytał , czy jest gdzieś koncepcja realizacji 
kanalizacji na gminie , która kilka lat temu było to opracowywane  
 
Pan Wójt poinformował , że jest ta koncepcja  
 
Pan Przewodniczący  stwierdził , że należy wrócić do tej koncepcji i opracować plany 
dotyczące kanalizacji na gminie. 
 
AD. 11 
Obrady XLV Sesji Rady Gminy Sochaczew zakończono o godz. 1140  
 
 
 
 

/-/ Czesław Ćwikliński 
Przewodniczący Rady Gminy Sochaczew 

 
     
  Protokołowała 
 
Wiesława Dałkiewicz         
 

 
 


